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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Benkő Tibor, honvédelmi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A jövő évi költségvetés elfogadást követően, illetve a 
3500 milliárd forintot kitevő Zrínyi Miklós haderőreform program kellős közepén miért 
cserélték le a Honvédelmi Minisztérium közigazgatási államtitkárkát, valamint a jogi és 
igazgatási ügyekért felelős helyettes államtitkárt és a védelemgazdaságért felelős helyettes 
államtitkárt, a Miniszterelnöki Kabinetirodából érkező közigazgatási államtitkárkára, 
valamint jogi és igazgatási ügyekért felelős helyettes államtitkárra?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Zrínyi Miklósról elnevezett 10 éves haderőfejlesztési programról 2016-ban született döntés. A 
2026-ig tartó fejlesztések keretében több mint 3500 milliárd forintot költ el a kormány a 
honvédségre.

A Zrínyi program keretében nyolc szállító repülőgépet, 36 helikoptert, 44 modern harckocsit, 24 
nagy teljesítményű önjáró löveget vásároltak már eddig is a honvédségnek. A 2020-tól érkező új 
Leopard 2-es harckocsik, melyek kb. 2,5 milliárd forintba kerülnek egyéb költséges fejlesztésekre is
szükség van, annak érdekében, hogy működtetésük zavartalan legyen.

A programok és a beruházások a következő időszakban is folytatódnak a jövő évi költségvetéshez 
benyújtott, Honvédelmi Minisztérium büdzséjét tárgyaló fejezeti kötet szerint.

Ennek alapján:

- 2020-ban összesen 193,6 milliárd forintot,

- 2021-ben 102,1 milliárdot,

- 2022-ben pedig 165,5 milliárdot fognak felemészteni a beszerzések.

Jövőre (és a 3 év viszonylatában is egyaránt) a legtöbb pénz a gépesített lövész képesség 



fejlesztésére megy el, 2020-ban 66 milliárd forint, a három év alatt pedig 173 milliárd. A program 
keretén belül a harckocsi és tüzérség fejlesztésére költenek.

Emellett

- 46 milliárd forintból könnyű helikoptereket,

- 44,2 milliárdból közepes helikoptereket vesznek majd,

- 29,2 milliárd forintból a harci repülőképességet fejleszti az állam,

- 4,5 milliárdból vállról indítható, többcélú péncéltörő fegyverrendszert szereznek be,

- 3,7 milliárd pedig a légvédelmi rakéta ezred/dandár műveleti központ beszerzését fedezi majd.

Ezen impozáns honvédelmi fejlesztések közepedet jelentős személycserérek került sor a 
Honvédelmi Minisztérium vezetésében. A jövő évi költségvetés elfogadását követően szinte azonnal
a miniszterelnök javaslatára 2019. július 29-ei hatállyal felmentésre került dr. Kádár Pál 
közigazgatási államtitkár, valamint a honvédelmi miniszter javaslatára szintén felmentésre került 
2019. július 31-ei hatállyal Sulyok János védelemgazdaságért felelős helyettes államtitkár, és 2019. 
augusztus 11-ei hatállyal dr. Balogh András József jogi és igazgatási ügyekért felelős helyettes 
államtitkár.

A közigazgatási államtitkári posztot a Miniszterelnöki Kabinetirodából érkező dr. Vidoven Árpád 
2019. július 30-tól, míg a jogi és igazgatási ügyeket szintén a Miniszterelnöki Kabinetirodából 
érkező dr. Korom Renáta 2019. augusztus 12-ei hatállyal veszi át.

Tisztelettel kérdezem Miniszter úrtól, hogy a jövő évi költségvetés elfogadást követően, illetve a 
3500 milliárd forintot kitevő Zrínyi Miklós haderőreform program kellős közepén miért cserélték le
a Honvédelmi Minisztérium közigazgatási államtitkárkát, valamint a jogi és igazgatási ügyekért 
felelős helyettes államtitkárt és a védelemgazdaságért felelős helyettes államtitkárt, a 
Miniszterelnöki Kabinetirodából érkező közigazgatási államtitkárkára, valamint jogi és igazgatási 
ügyekért felelős helyettes államtitkárra?

Várom mielőbbi megtisztelő válaszát!
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